

## တၢ်သမံသမိးတၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤ တၢ်သံကွၢ် လၢတၢ်သံကွၢ်ညီၣ်န့ၣ်အီၤတဖၣ်

ပသ့ၣ်ညါလၢပကိၣ်ဖိအါဂၤဒီးအဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ် ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဝဲဒီးတၢ်သံကွၢ်လၢအဘၣ်ယး နီၣ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်, တၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်, ဒီးတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုး လၢအဘၣ်ထွဲဒီးနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ ဘၣ်ထွဲ တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်မၤခိၣ်သ့ၣ် - ဒီးမူဒါလၢပကဘၣ်လူၤပိၣ်မၤထွဲလၢ တၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖိလၢ - မ့ၢ်ဝဲတၢ်မၤလီၤတၢ်ဝဲလၢ ၁၀ကွီၣ်သ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်ဝဲတၢ်လီၤလၢအပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ် လၢတၢ်ကမၤလိတၢ်အဂီၢ်, ဖဲကွီၣ်ဖဲလၢ-တဘၣ် တၢ်ကွၢ်မဲၣ်ဆီၤခိၣ်ဖျါ အဝဲသ့ၣ် အတၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤအပတီၢ်, ကလုာ်တၢ်ဟဲလီၤစၢၤလီၤသ့ၣ်, ကလုာ်န့ၣ်, တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ, တၢ်ကွၢ်ဂီၤတလၢ ပဲၤ, တၢ်ကဲထံဖိကီၢ်ဖိ, မုၢ်ခွါ, မုၢ်ခွါတၢ်အိၣ်ဖျါ, မ့တမ့ၢ် တၢ်အဂ့ၢ်အဂၤလၢတၢ်ဒိတဒၤယၢ်အီၤလီၤလီၤဆီဆီ - လၢတၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤဒီး အိၣ်ဒီးခွဲးယၢ်လၢကန့ၣ် လီၤမၤန့ၣ်ဝဲတၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့ၣ်လၢအိၣ်ဒီးကံၢ်ဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပဆၢမ့ၢ်လၢလၢတၢ်လၢလၢတဖၣ်အံၤ ကစံးဆၢ တၢ်သံကွၢ်လၢတၢ်သံကွၢ်ညီၣ်န့ၣ်တနီၤ လၢအဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤ, တၢ်ကွၢ်မဲၣ်တၢ် ဒီးတၢ်မၤတံၣ်တၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

### မ့ၢ်ယၢ်ကစၢ် မ့တမ့ၢ် ယဖိတၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤ အတီၤပတီၢ်အံၤ ကဘၣ်ဒိဝဲ ယဖိအတၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့ၣ် ကသ့ၣ်လဲၣ်.

နီတမံၤဘၣ်, ဖိသ့ၣ်လၢအအိၣ်လၢ United States အပူၤလဲၣ်လၢ အိၣ်ဒီးတၢ်ဘျၢသဲစးခိၣ်သ့ၣ်ခွဲးယၢ် ငံသိးကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ပ ဝဲဒိၣ်တၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့ၣ်လၢအ ကလီ သ့ၣ်သိးတုၤသိး လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်မဲၣ် အဝဲသ့ၣ်အမိၢ်အပၢ မ့တမ့ၢ် အကစၢ်ဒၣ်ဝဲ အတၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်ဂၤအပူၤအတီၤပတီၢ်ဘၣ်န့ၣ် လီၤ. တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်ဂၤအပူၤ အတီၤပတီၢ်အံၤတအိၣ်ဒီး တၢ်မၤဘၣ်ဒိဝဲသ့ၣ်တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဒီးကွီၣ်သိလ့ၣ်ဘၢ(၈), တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်မုၢ်ထူၣ် တၢ်အိၣ်လၢအကလီ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤစၢၤလီၤတၢ်အပူၤ, တၢ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲ အဲကလံးကျိၣ် တၢ်မၤစၢၤတၢ်မၤတဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့ၣ် လီၤဆီတၢ်မၤစၢၤတၢ်မၤတဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. Salt Lake ပုၤ ကွီၣ်ဂီၢ်ဟီၣ်ကဝီၤအံၤ ကဘၣ်လူၤပိၣ်မၤထွဲဝဲ ငံသဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီအိၣ်အသိးဒီးသးခုလၢ အဟ့ၣ်ဘၣ်ဝဲတၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့ၣ်ကွီၣ်ဖဲလၢအအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

### ဖဲတၢ်ဆဲးလီၤမံၤအခါ မ့ၢ်ကီၢ်ရၣ်ဟီၣ်ကဝီၤ ကသံကွၢ်ဝဲ ဖိသ့ၣ်/မိၢ်ပၢ တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤအတီၤပတီၢ်ခါ.

တလိၣ်ဘၣ်, ပတသံကွၢ်စ့ၢ်ကိး တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်တဖၣ်အံၤ ဖဲတၢ်မၤတၢ်ပတံထီၣ် တၢ်လဲၤတၢ်က့ၤ, တၢ်မၤစၢၤလီၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ကလိတၢ်အိၣ်ပူၤ, တၢ်မၤလိ မၤဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျိၣ်တဖၣ်, တၢ်မၤလိခိၣ်သ့ၣ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအဂၤတဖၣ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်မၤစၢၤအဂၤတဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ရၣ်ဟီၣ်ကဝီၤအိၣ်ဒီး အမူဒါ လၢကတူၢ်လိၣ်ကွီၣ်ဖိတဖၣ် ဖဲလၢဖိသ့ၣ် မ့တမ့ၢ် အမိၢ်ပၢ အတၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိး လၢထံကီၢ်အပူၤအတီၤပတီၢ်မ့ၢ်အိၣ် ငံလဲၣ်ဂ့ၤ, ဒီး လၢတၢ်တအိၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ် မဲၣ်ကွၢ် အဝဲသ့ၣ် လၢအဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢ အကလုာ်တၢ်ဟဲလီၤစၢၤလီၤသ့ၣ်, ဖံးဘုၣ်လွၢ်, ထံကီၢ်လၢအဟဲဝဲ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဂ့ၢ်အဂၤလၢ တၢ်ဒိတဒၤအီၤ အဖိခိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

### ယလံာ်လဲၣ်တၢ်အုၣ်ကီၢ်မ့ၢ်တအိၣ် နီတမံၤဘၣ်ဒီး မ့ၢ်ယလဲၤဟးဆူယဖိအကွီၣ်သ့ၣ်ခါ.

မ့ၢ်သ့ၣ်လီၤ, ပကိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်တူၢ်လိၣ်မ့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢပကိၣ်ဖိလၢ အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢတၢ်ပူၤဖျဲးအဂီၢ် ပလိၣ်ဘၣ်လၢပုၤလၢအဟဲဟးသ့ၣ်တဖၣ်, လၢအပၣ်ယုၣ်ဒီးမိၢ်ပၢဒီးပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ခဲလၢာ်, ကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်မၤနီၣ်မၤယါခိၣ်ဂီၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဂီၤန့ၣ်လီၤ.

### မ့ၢ်ကီၢ်ရၣ်ဟီၣ်ကဝီၤ ကဟ့ၣ်နီၤလီၤဝဲ ပကိၣ်ဖိတဖၣ်အတၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤအတီၤပတီၢ်တၢ်အိၣ်သးဒီး ကီၢ်စၢၤဖိၣ် တၢ်သမံသမိး တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤ အိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤ အပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်န့ၣ်ခါ.

တဟ့ၣ်ဘၣ်, ငံတၢ်ဟံၣ်ဖျါလၢထးအသိးပတသံကွၢ်ဘၣ်ယး ကွီၣ်ဖိအတၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်ဂၤအပူၤအတီၤပတီၢ် လၢတၢ်ဆဲးလီၤမံၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ကွၢ် ဘၣ်ကွၢ်သ့ၣ်တၢ်ပညိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ကီၢ်ရၣ်ဟီၣ်ကဝီၤတအိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်တဖၣ်အံၤ လၢကဟ့ၣ်ဝဲဒၣ်ဆူကီၢ်စၢၤဖိၣ် တၢ်သမံသမိး တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်ဂၤအပူၤ အပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်အအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်တတီၢ်သ့ၣ်ဟံးသးအပူၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် မ့ၢ်သ့ၣ်ညါဝဲ တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်ဂၤအပူၤ အတီၤပတီၢ်, ဒီးကီၢ်ရၣ်ဟီၣ်ကဝီၤမ့ၢ်တဟံးယၢ်ဝဲ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤဘၣ်ဒီး ပုၤမၤတၢ်ဖိကဘၣ်ပၤယၢ်ဝဲကွီၣ်ဖိအနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်အံၤလၢတၢ်ရူသ့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

### မ့ၢ်ကီၢ်စၢၤဖိၣ် တၢ်သမံသမိး တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤ ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် ဟဲန့ၣ်လီၤဆူကီၢ်ရၣ်ဟီၣ်ကဝီၤကွီၣ်တဖၣ်အပူၤသ့ၣ်ခါ.

ကီၢ်စၢၤဖိၣ် တၢ်သမံသမိး တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤ အပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါအိၣ်ဒီးဖိလစံၣ် လၢအဖိၣ်ပံးယၢ်ဝဲ တၢ်လူၤပိၣ်မၤထွဲတၢ်ဟံးဂ့ၢ်ဝိမၤတၢ်ဖဲ “တၢ်လီၤတၢ်ကျိၣ်တဖၣ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ဒိသ့,” လၢအပၣ်ယုၣ်ဝဲဒီး ကွီၣ်, တၢ်ဆါဟံၣ်, ဒီးတၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါအလီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖိလစံၣ်တခါအံၤ အိၣ်ဒီးဒၣ်တၢ် ဖဲတၢ်ကွဲးလံာ်အခါန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ, ကီၢ်စၢၤဖိၣ် တၢ်သမံသမိး တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤ အပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် ဟဲဝဲဆူကွီၣ်တဖၣ်အ ပူၤ ကသ့ၣ်ဒၣ် ဖဲတၢ်အိၣ်သးအရူဒိၣ်လီၤလီၤဆီဆီ, ငံအမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်ဘၣ်ထွဲ ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ တၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ် လၢအကဲထီၣ် သတူၢ်ကလၢ မ့တမ့ၢ်ဖဲ ကွီၢ်ဘျီၣ် ဟ့ၣ်ဝဲ အခွဲးလၢတၢ်ကန့ၣ်လီၤယုတၢ်, ကွီၢ်ဘျီၣ်အတၢ်ကိးလၢကဟဲထီၣ်ကွီၣ်ဘျီၣ်အဂီၢ် မ့တမ့ၢ် ကွီၢ်ဘျီၣ်အတၢ်န့ၣ်လီၤအယိန့ၣ်လီၤ.



**မိတ်ဖ် မုတမုာ် ပုၤကွၢ်ထွဲဖိသၢ်သ့ၣ်တဖၣ် မုာ်ဘၣ်ယိၣ် ဝဲလၢတၢ်ကစီၣ် အဝဲသ့ၣ် ဖဲအဖိအိၣ်ဖဲကွီၣ်အခါအယီၤ အဝဲသ့ၣ်ကြးမၤတၢ်မနုၤလၢၣ်.**

မုာ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢမိတ်ဖ်တဖၣ် ကဘီၣ်ဘၣ်မၤသီ ကွီၣ်အလံာ်ကွီၣ်ဒိတဖၣ် ဒ်သိးကကွဲးလီၤဝဲ ပုၤလၢအဝဲသ့ၣ်ဟ့ၣ်အခွဲး လၢကဟဲအိၣ်န့ၢ် အဖိလၢကွီၣ်. အဝဲသ့ၣ် အဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်ဒီး ကွီၣ်ဖိတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်မၤနီၣ်မၤယါတဖၣ်, ဒီး/မုတမုာ် တၢ်ညိကွီၣ် တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် လီၤ. မိတ်ဖ်တဖၣ် ဘီၣ်ဘၣ်မၤသီထီၣ်က့ၤဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤသ့ၣ် ဖဲအဝဲသ့ၣ်အဖိအကွီၣ် မုတမုာ် ဖဲ PowerSchool မိတ်ဖ်ဒီးထၢၣ် (Parent Portal) အ ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်မုာ်ကဲထီၣ်အသးလၢမိတ်ဖ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်ဖိၣ်ယၢ်အီၤ ဖဲအဖိတဖၣ်အိၣ်ဖဲကွီၣ်အခါအယီၤ, ကီၢ်ရၢၣ်ဟီၣ်ကဝီၤကမၤသကိးတၢ်ဒီးတၢ်နးတၢ်ဖိၣ်ဒီး ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူကတီၢ်အဆၢကတီၢ် တၢ်ခိဆၢကရူၢ်တဖၣ် ဒ်သိးကမၤစၢၤပကွီၣ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**ယမုာ်အိၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါဝဲ ယတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဘၣ်ထွဲ တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤအယီၤ ယကဘၣ်မၤမနုၤလၢၣ်.**

ကီၢ်ရၢၣ်ဟီၣ်ကဝီၤ ပုၤဘၣ်မုာ်ဘၣ်ဒါတဖၣ် ဟ့ၣ်န့ၣ်သဲးတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးဘၣ်ထွဲ တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤ တၢ်ဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်တသ့ဘၣ်. ကီၢ်ရၢၣ်ဟီၣ်ကဝီၤဆိကမိၣ် လၢတၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤ ပီၤရီၤလၢအအိၣ်ဒီးလံာ်အုၣ်သးတဖၣ် ဟ့ၣ်ဝဲန့ၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖး လၢအဘၣ်တဖၣ် ဘၣ်ထွဲ တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤကသ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. လၢနနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဒိတဒၢအဂီၢ်, ဝံသးရူၤ တဘၣ်လဲၤမၤန့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢ ပီၤရီၤလၢအရဲၣ်ကျါမၤ တၢ်အုၣ်သး မုတမုာ် ပီၤရီၤတဖၣ်လၢ တအိၣ်ဒီး တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤ လံာ်အုၣ်သးတဖၣ်အအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. နထံၣ်ဘၣ် သဲးတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤ တဖၣ် ဒီးပုၤကတီၢ်တဲန့ၢ်ခဲးတၢ် အတၢ်ကရၢကရီၤတဖၣ်သ့ဝဲ <https://www.immigrationadvocates.org/nonprofit/legaldirectory/search?state=UT> န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ, တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤ ပီၤရီၤတၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျါတဖၣ် ဘၣ်တၢ်ဖိၣ်ယၢ်အီၤလၢ အမဲၣ်ကၤ တၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်အပူၤပီၤရီၤ တၢ်ကရၢကရီၤ (American Immigration Lawyers Association) ဒီးတၢ်မၤန့ၢ်အီၤသ့ဝဲ <http://www.aialawyer.org/> န့ၣ်လီၤ.

**မုာ်နအိၣ်ဒီး တၢ်မၤစၢၤတၢ်မၤမနုၤလၢ အဘၣ်ထွဲဒီး ဟံၣ်ဖိယီၤဖိလၢအကတီၢ်အဲကလံးကျိၣ်တသ့ မုတမုာ် ပုၤလၢအမၤလိအဲကလံးကျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လၢၣ်.**

ကီၢ်ရၢၣ်ဟီၣ်ကဝီၤအိၣ်ဝဲဒီး ပုၤကွဲးကျိးထံတၢ်ဒီး ပုၤကတီၢ်ကျိးထံတၢ်လၢ အကျါဘၢဝဲကျိၣ်အါန့ၢ် 68 ကျိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဟ့ၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲသ့ၣ်လီၤလီၤအူဟံၣ်ဖိယီၤဖိ ဒီးကွီၣ်တဖၣ်ခိဖျိ တၢ်စူးကါဝဲတၢ်မၤတၢ်ကတီၢ်ကျိးထံ ခိဖျိတၢ်စူးကါ ပုၤကျိးထံတၢ်လၢ အကျိးထံတၢ်လၢ အနီၢ်ကစၢ် မဲၣ်သကိးမဲၣ် မုတမုာ် တၢ်ကျိးထံလီၤတၢ် ခိဖျိ လိတဲစိ တၢ်မၤစၢၤတၢ်မၤသ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်ယု တၢ်ကွဲးကျိးထံတၢ်ဒီးတၢ်ကတီၢ်ကျိးထံတၢ် တၢ်မၤစၢၤတဖၣ် သ့ခိဖျိတၢ်ကိးဝဲ 801-578-8378 မုတမုာ်တၢ် ဆုၤအံၤမု(လ)အူ [bob.muench@slcschools.org](mailto:bob.muench@slcschools.org) သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ, ကီၢ်ရၢၣ်ဟီၣ်ကဝီၤမၤန့ၢ်စ့ၢ်ကိးဝဲတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤဒ်သိးကန့ၣ်ဝဲဟံၣ်ဖိယီၤဖိ တဖၣ် ခိဖျိကွီၣ်အသီ အတၢ်လဲၤခိဖျိ, တၢ်ဟ့ၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအူ ပုၤဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ခဲမိတ်ဖ်တဖၣ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်မၤစၢၤတၢ်မၤတဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီး တၢ်မၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီး တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တၢ်ထံသိးတုၤသိးဝဲကျိၤ (Educational Equity Department) ဒီးပုၤတဝၢတၢ်မၤလိစဲထၢၣ် (Community Learning Centers) သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

**ယပုၤကွီၣ်ဖိအံၤတအိၣ်ဒီးအလံာ်လၢဘၣ်ဒီး မုာ်လၢဝဲလၢကထီၣ်ဘၣ်ဝဲခိလုၣ်န့ၣ်လီၤ. မုာ်အဝဲသ့ၣ် ဒီးန့ၢ်ဘၣ် တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဒီးတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤသ့ တမံမံၤမၤ.**

မုာ်သ့လီၤ, တၢ်ဟံၣ်ဖိၣ်ဟံၣ်ယၢ်ဝဲတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢကွီၣ်ဖိလၢအလံာ်အလဲၤတအိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် (Repository of Resources for Undocumented Students) န့ၣ် ကမုာ်တၢ်လီၢ်အဂ့ၢ်ကတၢ်တခါ လၢတၢ်ကစးထီၣ် ယုသ့ၣ်ညါဝဲ ဘၣ်ထွဲ တၢ်ဆဲးလီၤမံၤဖိလစံၣ်တဖၣ်, ကျိၣ်စုတၢ်ဆိၣ်ထွဲ တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤတဖၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ်ကရၢကရီၤအဂ့ၢ်လၢတၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤသ့ဝဲ Utah (ဒီးလၢကီၢ်ဖဲၣ်အဂၤတဖၣ်) န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ဟံၣ်ဖိၣ်ဟံၣ်ယၢ်အီၤတဖၣ်န့ၣ် တၢ်န့ၣ်လီၤမၤန့ၢ်အီၤသ့ဝဲ <https://secure-media.collegeboard.org/digitalServices/pdf/professionals/repository-of-resources-for-undocumented-students.pdf> န့ၣ်လီၤ.